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摘要   导言我们所知道的拓扑空间的许多拓扑不变量,如同伦群、下同调群、上同调环,
以及在这种群或环上可以定义的种种运算如 Whitehead 积、Steenrod 平方和冪、平方之类,
不但是这个空间的拓扑不变量,而且也是它的同伦不变量直到现在,
我们只知道一些孤立的并非是同伦不变的拓扑不变量,例如空间的维 
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Abstract  We describe in this paper a general method of deducing from homo-topy invariants of spaces or systems of 
spaces invariants of a finitepolyhedron which are invariants of the topological type of the polyhedronbut are in general not 
invariants of homotopy type.It is shown that thebetti numbers of a finite polyhedron may be expressed in terms of 
suchnew type invariants but,as is evident,not vice versa.It follows thatthese new type invariants are of more fundamental 
character than at leastthose classical invaria...
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